

DAGSORDEN

FOA Fag og Arbejde Vendsyssel.

Bestyrelsesmøde fredag den 25. maj 2018

FIUSYS. nr. 9501-18-08-01

Mødet starter kl. 8.00, der vil være kaffe samtidig med mødet

Mødet afsluttes kl. 13.00

Mødet afholdes i afdelingens lokaler i Hjørring

Møde deltager:

Birger Lyngholm Thomsen	BLT	Lone Dalsgaard Jensen	LDJ
Lene Berendt	LB	Aase Dissing Povlsen	AaP
Leif Risgaard Jensen	LRJ	Lene Svenningsen	LS
Jane Sommergren	JS	Mette Panum Andersen	MPA
Hanne Christensen	HC	Louise Djernæs	LD
Svend Jensen	SJ	Anders Nis Aagren Broberg	ANB
Anna-Marie Thøgersen	AT	Dorthe Stokholm Olsen	DSO

Afbud: Louise Djernæs

Indkaldt: Maibritt Jensen - afbud

Dagsorden:

1) Valg af mødeleder.

a) Indstilling:

b) Beslutning – Anders - valgt

2) Godkendelse af dagsorden:

Dagsorden – godkendt

3) Godkendelse af referat fra sidste møde:

Usikkerhed om referatet fra sidste møde har været udsendt til bestyrelsen – referatet udsendes derfor sammen med dette referat

4) Økonomi:

Bilag 1

Budget opfølgning april, på kontingent siden kan vi se at der er en mindre indtægt på 19.200,00 kr., indtægterne er 187.200,00 kr. mindre end budgetteret, hvilken hænger med at indtægterne fra Akutfonden er 239.000,00 kr. mindre end budgetteret, det betyder også at der ikke har været de udgifter som vi havde forventet på nuværende tidspunkt. Resultatet for de første 4 måneder viser et underskud på 255.400,00 kr. mod forventet underskud på 377.400,00 kr., vi skal være opmærksom på at der i første kvartal er betalt kontingent til LO både i Brønderslev og i Hjørring.

a) Indstilling: Der indstilles at bestyrelsen tager budgetopfølgningen til efterretning.

b) Beslutning: *BT gennemgik budgetredegørelsen for årets 4 første måned.*

Vi kan konstatere at den medlemsfremgang vi har oplevet i forbindelse med overenskomst 2018 – ser ud til at være konstant, da vi ikke kan se udmeldelser efter OK indgåelsen.

(BT orienterede ligeledes om, at der nu er kontakt til forbundet vedrørende overlevering af regnskab til forbundet fra 01.01.19 – vi afventer det indledende møde)

Bestyrelsen tog budgetredegørelsen til efterretning.

5) OK 18

Bilag 2

Afstemningen er nu i fuldgang og stemmeprocenter for Vendsyssel er lidt over gennemsnittet på landsplan. Der har været afholdt medlemsmøde i Vrå den 16. maj, hvor forligene blev gennemgået.

a) Indstilling: Der indstilles at bestyrelsen drøfter resultaterne.

Der vil i næste uge blive sendt en huske ud til medlemmerne om at stemme. På nærradioen i Brønderslev har der kørt et spot fra Frederikshavn og Vendsyssel, og i ANR køre der også et radiospot fra Frederikshavn og Vendsyssel.

b) Beslutning:

BT orienterede om at Forbundet har udloddet 50.000 kr. til den lokalafdeling der har den største stemmeprocent til OK 18 i hele landet, til brug ved et medlemsarrangement.

TR fra regionen ser at der er en forskel på de sektorrettede forhandlinger i forhold til det kommunale område (SOSU)

Afdelingen vil forsøge at få udarbejdet et regneark til FTR / TRs brug ude på arbejdspladserne, så man kan svare kollegerne mere præcist med hensyn til den kommende løn.

Generelt tilfredshed i bestyrelsen med forliget.

Afdelingen sender en reminder ud til alle medlemmer i den kommende uge om at man skal huske at stemme.

6) 1. maj

Afdelingen deltog i år i tre 1. maj demonstrationer, Dronninglund, Brønderslev og Hjørring.

a) Indstillinger:

Der indstilles at bestyrelsen tager en drøftelse om hvordan vi får flere FOA-medlemmer til at deltage i demonstrationerne.

b) Beslutning:

BT indledte punktet og fortalte om de 1. maj arrangementer der er i vore 2 kommuner.

Diskussion om hvad vi som bestyrelse kan gøre for at få flere medlemmer til at deltage i 1. maj arrangementerne i Brønderslev – Dronninglund og Hjørring?

B.la:

- *Hjørring – er det den rigtige placering.?*
 - *“FOA-stand” på pladsen, som tidligere.?*
 - *Skal vi nedsætte et 1. maj udvalg i afdelingen.?*
 - *Skal vi lave et FOA - arrangement/ medlemstilbud på dagen, og så deltage i “byens / LO”- arrangement senere.?*
 - *Der skal være noget til børnene – ellers kommer de voksne heller ikke*
- Flere medlemsmøder/demonstrationer op til 1. maj – i forbindelse med OK 18 – har nok taget “gassen af ballonen”, i forhold til deltagelse i flere møder*

Nedsættelse af 1. Maj udvalg:

Jane – Lene S. – Lene B. – Lone J. – Leif

7) Evaluering af generalforsamlinger 12. april.

a) Indstilling:

Der indstilles at bestyrelsen drøfter afviklingen af generalforsamlingen.

b) Beslutning:

MP: God generalforsamling – nok færre deltagere p.g.a. OK 18 – møder m.v.

God beretning – god måde at fremlægge den mundtlige beretning på

AB: God generalforsamling – desværre ingen kolleger med. God beretning og afvikling

JASO: Færre deltagere end tidligere – man har måske svært ved at skelne forskellen mellem Afdelingens og sektorgeneralforsamling, "Vi har jo lige været afsted". Skal vi flytte den ene generalforsamling til efteråret.

BT.: God generalforsamling.

Andre afdelingen holder begge generalforsamlinger på samme dag – med fælles spisning – og efterfølgende middag. Skal det være en anden form.?

Stor flot tilslutning til vore OK møder i de 3 dage op til påske – har nok også gjort at nogle meldte fra på generalforsamlingen.

HC: God generalforsamling – god form, god måde vi arbejder med generalforsamlingen på. Der var en god stemning, kunne ønske mere debat og at flere var mere tryk ved at debattere

LB: Flere har givet udtryk for "at de løber til så meget" – orker ikke mere

Skal der være 2 beretninger.? Hvor mange læser den skriftlige.?

AaP.: Havde spurgt om der var kolleger der ville med.? Tror ikke at man har overskud til at tage med til generalforsamlingen.

8) Gensidig orientering:

a) A-kasse

DSO orientere om meget lave ledighedstal i begge kommuner – så lave tal er ikke set længe. Stadigt store udfordringer efter den nye reform.

A-kassen opstarter snart digital postkasse til medlemmerne. Går godt med oplæringen af de 2 nye ansatte i lokalenheden.

Generel diskussion / orientering:

Persondatatforordning: Diskussion omkring den nye lov og konsekvenserne for sagsbehandlingen i FOA – herunder kontakt til medlemmer og tillidsvalgte

Hvordan håndteres persondata fremover af sagsbehandleren.?

b) Teams.

Team TR:

Ny grunduddannelse aftalt i fællesskabet. 1. evaluering fra deltagerne - meget positive tilbagemeldinger.

Forhandlinger med forbundet om ny rammeaftale pågår. Skal aftales endeligt i juni måned i Hovedbestyrelsen.

Team Arbejdsmarked:

Teamet anbefaler sygemeldte timelønsansatte at de er tilmeldt jobcentret "med ydelse" for at kunne få dagpenge under sygdom – på baggrund af dom afsagt inden for området.

Team løn:

Løntjek genoptaget igen efter OK perioden.

Forhåndsftaler rundt omkring indenfor alle sektorer begge kommuner er ved at være på plads.

Indenfor SOSU-sektoren er FOA inviteret til nye forhandlinger med Brønderslev kommune, hvor der ikke har været enighed om en ny aftale.

Mange opsigelser der er begrundet i faglighed. Besparelser / opsigelser rammer meget faggruppen for Social- og sundhedsgruppen

Dialog med politikere i Brønderslev kommune omkring aflønning til Social- og sundhedsassistenter, der har taget uddannelsen, efter at have været ansat Social- og sundhedshjælper - de bliver nu indplaceret på ny grundløn. Med et stort løntab – optjent i gl. stilling.

Hvilket naturligvis ikke er korrekt. Kommunen fastholder dog indtil videre. FOA har rejst sagen i forbundet.

c) Sektorerne

KOST/SER

Lønforhandlingerne afsluttet i Hjørring kommune. Indenfor serviceområdet i Hjørring kommune pågår drøftelser omkring ændring fra 3 til 2 serviceteam indenfor ældreområdet. SJ mener ikke medarbejderne er hørt i MED systemet – har derfor henvendt sig til kommunen.

*Brønderslev kommune her foregår drøftelser ny fo
PÆD.*

Ny forhåndsftale for Dagpleje pædagoger i Hjørring kommune aftalt.

JASO orienterede om resultatet.

Mangler det sidste omkring pædagogmedhjælperne – afventer at kommunen fremsender noget.

Besparelser drøftes på ny i begge kommuner indenfor området.

SOSU

Mange deltagere til personalemøde i Tornby– hvor plejecenter var lukningstruet i Hjørring. Dette er senere taget ud af drøftelserne af politisk flertal til kommende budgetforhandlinger.

SOSU-bestyrelsen ønsker en drøftelse i afdelingsbestyrelsen omkring Arbejdstidsaftalen og indgåelse af lokalaftaler.

SOSU-bestyrelsen ønsker det sat på dagsordenen til næste bestyrelsesmøde.

Bestyrelsen besluttede at afholde et ekstraordinært bestyrelsesmøde – BT fremsender 3 forslag til mødedatoer i juni måned.

d) Bestyrelsesmedlemmer.

Anne T: Orienterede om adskillelsen af Thisted matriklen fra RHN.

Der er udarbejdet en genopretningsplan for hele regionen.

Lene S.: Ny ældrechef skal ansættes i kommunen. Ser på kandidater i ansættelsesudvalg.

Anders: Orienterede om økonomien indenfor hans område – viser et underskud. Afventer næste Distrikts MED. Der skal ansættes ny Handicapchef formentligt først til oktober 2018.

Anders afventer resultat af forhandlingen med kommunen omkring deltagelse i koloni.

Lone J.: Der tales nye besparelser indenfor det pædagogiske område i Hjørring kommune.

Glad for at have deltaget i MED cirklen – oplever meget kort tid til at sparre med baglandet.

e) Daglig ledelse

BT orienterede om valget af den nye Næstformand i Forbundet, der tiltræder 6. juni 2018. Der er ligeledes nyvalg til sektorformand i Kost/Ser og SOSU-sektoren, da begge formænd går på pension. Begge valg foregår på ekstraordinære sektorårsmøder i juni måned.

Husassistent Kirsten Jensen er blevet fastansat pr. 01.06.18

FOA Vendsyssel er tilknyttet et kompetenceafklaringsprojekt i forbundet.

I første omgang er det de faglige sagsbehandlere i team Arbejdsmarkedsforhold og de valgte politikere der skal kompetenceafklares. Senere kommer de administrativt ansatte med i afklaringen.

Forbundet kommer til Nordjylland og deltager i formandsmøde, hvor der lægges sidste hånd på arbejdet i forbindelse med revisionen af "Det forpligtende samarbejde" i regionen.

Afdelingen indkøber IPADS til de bestyrelsesmedlemmer der ikke har en IPAD til brug bestyrelsesarbejdet. Suppleanter kontaktes om de har en IPAD.

9) Gennemgang af referater

a) HB:	Bilag 3
b) HU Hjørring:	Bilag 4
c) HU Brønderslev:	Bilag
d) HU Regionen:	Bilag
e) Servicesektoren:	Bilag 5
f) Pædagogisk sektor:	Bilag
g) SOSU-sektor:	Bilag

10)

Møder række resten af året:

13. august, 1. oktober og 17. december.

Der vil være ekstraordinær generalforsamling den 15-11-18.

AaP. afbud 13-08-18

LJ afbud 13-08-18

a) Indstilling:

b) Beslutning:

11) Lukket punkt:

12) Eventuelt.

Dirigenten takkede for god ro og orden, afsluttede mødet og ønskede alle en god weekend.

Næste møde: **mandag den 13. august 2018 i Hjørring**

Mødeleder

Anders Nis Aagren Broberg

Referent

Leif Risgaard Jensen